
Jonathan Glennie is an expert on effective development cooperation, from development finance
issues to human rights to the new frontiers such as sustainability. He has many years experience leading
complex cross-organisational international development programmes, including large, cross-country
research projects. In 2010, he was hired by the Overseas Development Institute (ODI), the UK's leading
independent think tank on international development and humanitarian issues, to lead the organisation’s
research and policy advice on the future of development cooperation. He is a Research Associate at ODI
and his work has included engagements with the OECD, EU, UN agencies, USAID, the Gates Foundation,
and a wide variety of official, academic and civil society entities across the world. Previously he worked
for Christian Aid, first as a policy adviser on development finance (where he helped develop some of the
now-ubiquitous critique of international tax policy), and then as country director in Colombia, working
especially on land rights and displacement. He is a well-known columnist at The Guardian‘s Global
Development website and author of well-received book on the role of aid in Africa, The Trouble with Aid:
Why less could mean more for Africa (Zed Books, 2008). A regular panellist at high-level conferences
around the world, including a UN panel on development in Middle Income Countries, he was named as
one of Devex’s London “40-Under-40” International Development Leaders in 2011. Jonathan is also a
Board member of the Sheffield Institute for International Development. He has degrees in Theology and
Sustainable Development and a postgraduate certificate in Economics.

Dr Alioune Sall is an Internationally recognised Research and Development expert and has
more than 30 years of experience with social, economic, political, environmental and cultural
transformations in Africa and globally. His diplomas in Philosophy and Sociology have allowed him
to fulfill numerous roles within the UN. These have included IDEP (African Institute for Economic
Development and Planning), UNDP (CILSS, Permanent Inter-State Committee against the
Drought in the Sahel), then Programme Director at the Policy and Monitoring and Evaluation Desk
in New-York and finally as the UNDP Liaison Office Manager in South Africa. Since 2004, he is
the Executive Director of The Institute of African Futures, a non-governmental, Pan African body,
which specialises in training, research and prospective analysis. He has also been a Personal
Advisor to Her Excellency Madam Ellen Johnson Sirleaf (President of Liberia) on the post 2015
agenda. He is the author of numerous publications, including "Africa 2025: Possible Futures for
Sub-Saharan Africa" and "The Future Competitiveness of African Economies". Alioune is a Board
member of several NGOs and is a Guest Lecturer at many African and French Universities.



Jonathan Glennie est expert en coopération pour le développement efficace, des problématiques de
financement du développement jusqu'au droits humains, en passant par de nouvelles priorités comme la
durabilité. Il a de nombreuses années d'expérience en matière de gestion de programmes de développement
international complexes, dont des projets de recherche multi-pays et transfrontaliers. En 2010, il est engagé par
ODI (l'Institut de Développement International), première organisation indépendante britannique regroupant un
panel d'experts sur les questions de développement international et humanitaires, pour diriger le groupe
recherche et politiques de l'organisation sur le futur de la coopération du développement. Il est Chercheur Associé
à ODI et son travail l'amène à collaborer étroitement avec l'OCDE, l'UE, les agences onusiennes, USAID, la
Fondation Gates, et de nombreuses autres institutions officielles, universitaires et de la société civile, à travers
le monde. Précédemment, il a travaillé pour Christian Aid, d'abord en tant que conseiller sur le financement du
développement (où il a contribué à développer une critique incontournable sur la politique fiscale internationale),
puis comme directeur pays en Colombie, se concentrant particulièrement sur les droits fonciers et les populations
déplacées. C'est un chorniqueur reconnu sur le site de Développement Global de The Guardian, et l'auteur du
livre acclamé sur le rôle de l'aide en Afrique "Le Problème de l'Aide ou pourquoi moins pourrait signifier plus pour
l'Afrique" (Zed Books, 2008). Appelé à participer, en tant que panéliste, à de nombreuses conférences de haut
niveau à travers le monde, dont le panel des Nations Unies sur le développement des pays à revenu
intermédiaire, il fut nommé en 2011, l'un des "40 moins de 40 ans" Leaders du Développement basé à Londres,
par Devex. Jonathan est aussi membre du Conseil d'Administration de l'Institut Sheffield pour le Développement
International. Il a une maîtrise en Théologie et en Développement durable et une license en Economie.

Professeur Alioune Sall est un expert et chercheur en developpement reconnu
internationallement, avec à son actif plus de 30 ans d’expérience des transformations sociales,
économiques, politiques, environnementales et culturelles en Afrique et dans le monde. Diplomé en
philosophie et en sociologie, il a occupé de nombreux postes à responsabilité avec les Nations Unies,
d’abord avec l’IDEP (Institut des Nations Unies pour le Developpement Economique et la Planification),
le PNUD (expert en développement des ressources humaines auprès du Comité Inter-Etats de Lutte
contre la Sécheresse au Sahel, puis chef de programme au Bureau des politiques et de l’evaluation du
PNUD à New York, et chef du bureau de liaison du PNUD en Afrique du Sud). Depuis 2004, il est
Directeur Exécutif de l’Institut des Futurs Africains, organisme non-gouvernemental, panafricain,
specialisé en formation, recherche et analyses prospectives. A titre personnel, Alioune Sall a été le
conseiller de Son Excellence Mme Ellen Johnson Sirleaf, Présidente du Liberia, sur les questions de
l’agenda post-2015. Alioune Sall est l'auteur de nombreuses publications dont « Afrique 2025 : quels
futurs possibles pour l’Afrique au Sud du Sahara ?» et « La compétitivité future des économies africaines
». Alioune est administrateur de plusieurs ONG internationales et intervient aussi comme professeur
visiteur dans plusieurs universités en Afrique et en France.



Karin Andersson is the Head of Sweden’s Regional Development Cooperation with sub-
Saharan Africa at the Swedish Embassy in Nairobi. She joined the Swedish Embassy in August
2011. Prior to this Karin was Regional Manager for Economic and Environmental Development
in Africa at the Swedish International Development Agency (Sida) in Stockholm, and has also
served as Head of the Infrastructure Unit and Infrastructure Advisor at Sida. Prior to joining Sida,
she was employed by ILO in Mozambique for five years and has also worked in the construction
industry. Her work experience spans across South-East Asia and sub-Saharan Africa for the last
20 years where she has overseen major infrastructure projects as well as programmes on
sustainable environmental development, trans-boundary water management, water and
sanitation, renewable energy initiatives and institutional development of ministries and regional
bodies.

Karin holds a Master degree in Civil Engineering.

Karin Andersson est Directrice de la Coopération du Développement Régional de la Suède
à l'Ambassade de Suède à Nairobi. Elle a rejoint l'Ambassade de Suède en Août 2011.
Précédemment, Karin était la Responsable Régionale pour le Développement Economique et
Environnemental en Afrique à l'Agence pour le Développement International Suédoise (SIDA) à
Stockholm, et a aussi servi en tant que Directrice de l'Unité Infrastructure et Conseillère
Infrastructure au sein de SIDA. Avant de rejoindre SIDA, elle a travaillé pour le Bureau
International du Travail au Mozambique pendant cinq ans. Son expérience dans l'industrie du
bâtiment est aussi à noter.

Au cours des vingt dernières années, sa carrière l'a amené à travailler dans de nombreux pays
d'Asie du Sud-Est et d'Afrique subsaharienne, où elle a dirigé de grands projets d'infrastructure
ainsi que des programmes sur le développement environnemental durable, la gestion
trasnfrontalière de l'eau, l'eeau et l'hygiène, les énergies renouvelables, et le développement
institutionnel de ministères et d'organes régionaux. Karin a une Maîtrise en Génie Civil.



Ruth Zawadi KoldeisaKenyanwomanfromTanaDeltaCounty, aproudmother to3
children age 18, 13 and 9. She is passionately concerned about her societyÕs welfare
recognisingtherecurrent conflictsandincidents that havebeenexperiencedintheTana
DeltaSubCounty.Thishasmotivatedhertobeintheforefrontmobilisingthecommunities
towardspeaceful coexistence. Since2008shehasbeenamember of theDistrict peace
Committee(DPCs)asaTreasurer. Inaddition,shehasinitiatedawomenÕsnetworkknown
asTanaDeltaWomenNetworkfor PeaceandDevelopment aimedat focusingonissues
pertaining to peace and development in the region.She also worked for Tana River
Development Authority (TARDA) for 18years after whichshe joined thedevelopmental/
humanitarianwork.Asakeypersonlivinginthecommunity, shehasactivelyparticipated
in initiatives promoting peace and justice in collaboration with organisations such as
ACORD, MUHURI, Kenya Community Support Centre, The Truth Justice and
ReconciliationCommission (TJRC), KituochaSheria, actionaidamongother.

Ruth Zawadi Kolde est unefemmekenyaneducomtŽduDeltaTana, et m•redetrois
enfants‰gŽsde18, 13et 9ans. Elleest passionnŽepar lesquestionsdebien-• tredesa
sociŽtŽ,enparticulierdanslecadredesconflitsrŽcurrentssurvenantdanslesous-comtŽ
du Delta Tana. Cela l'a encouragŽe ˆ • tre tr•s active en mati• re de mobilisation des
communautŽspourunecoexistencepacifique.Depuis2008,elleestmembretrŽosri• redu
ComitŽpourlaPaixdelaRŽgion.ElleaŽgalementinitiŽlacrŽationd'unrŽseaudefemmes,
leRŽseaudesFemmesduDeltaTanapourlaPaixet leDŽveloppement,dont l'objectifest
detravaillersurlesprobl•mesdepaixetdedŽveloppementdanscetterŽgion.Elleaaussi
travaillŽpour l'AutoritŽlocalepour leDŽveloppement duFleuveTana(TARDA) pendant
18 ans avant de se concentrer sur le travail humanitaire et de dŽveloppement. Cette
personne clŽ au niveau communautaire a contribuŽ ˆ de nombreuses initiatives
promoeuvant la paix et la justice, en collaboration avec des organisations telles que
ACORD, MUHURI, le Centre de Soutien Communautaire Kenyan, la Commission de
JusticeVŽritŽet deReconciliation(TJRC), KituochaSheria, ActionAid...parmi d'autres.



Stefano Prato is Advisor to Betty Maina, member of the UN High Level Panel on the Post-2015
Development Agenda and Managing Director of the Society for International Development (SID) since
1997. He is responsible for the overall direction and programmatic leadership of SID and for the
coordinationofboththeRome-basedInternationalSecretariatandtheNairobi-basedRegionalOfficefor
East Africa (as Chairman of the Board). He is also the Managing Editor of SIDÕs Quarterly Journal
ÒDevelopmentÓ.HepreviouslyservedSIDinthecapacityofDirector forOrganizationalDevelopmentand
Regional Director for AsiaandthePacific. Hewas recentlyappointedasAdvisor toBettyMaina for the
UN Secretary GeneralÕs High Level Panel of Eminent Personalities for the Post-2015 Development
Agenda. BeforejoiningSID, hewasactivelyengagedinseveral Italiandevelopment cooperationNGOs
aswell associal developmentvolunteer-basedorganizations.HegraduatedinEconomicsat theFaculty
of EconomicsandBusinessAdministrationÒLaSapienzaÓof Rome, Italy. DuringhisUniversity term, he
was actively engaged with AIESEC, the International Association of Students in Economics and
Management, where he was elected in several positions at both national and international level. In his
sparetime,hepursuedasecondUniversitydegreeinveterinarymedicineandiscurrentlycompletinghis
PhDinAnimal Healthwhilealsoenjoyinga limitedpracticeof veterinarymedicineandsurgery.

StefanoPrato est italienet Conseiller deBettyMaina, membreduPanel deHaut Niveaude l'ONUsur
l'agendapost2015,et il estaussi leDirecteurGŽnŽraldelaSociŽtŽpour leDŽveloppement International
(SID) depuis 1997. Il est responsable de la direction et du leadership programmatique de SID, et
coordonneˆ lafoisleSecrŽtariat International basŽˆ Romeet leBureauRŽgional pour l'Afriquedel'Est
basŽˆ Nairobi (entant quePrŽsident duConseil d'Administration). Il est aussi leResponsableEditorial
du journal trimestriel "DŽveloppement" de SID. PrŽcŽdemment, il a servi SID dans sa capacitŽ de
Directeur du DŽveloppement Organisationnel et Directeur RŽgional pour l'Asie et le Pacifique. Il fut
rŽcemmentnommŽConseillerdeBettyMainapour lePaneldeHautNiveaudesPersonnalitŽsEminents
del'ONUsurl'agendadedŽveloppementpost2015.AvantderejoindreSID,ilaservidansplusieursONG
italiennesdecoopŽrationpour ledŽveloppement, ainsi quedansdesorganisationsdevolontariat pour
le dŽveloppement social. Il est dipl™mŽ en Sciences Economiques de la FacultŽ d'Economie et
d'AdministrationdesEntreprises,"LaSapienza",deRome.Durantsontempsˆ l'UniversitŽ, il futactivemt
engagŽavecl'AIESEC, l'AssociationInternationaledesEtudiantsenSciencesEconomiquesetGestion,
o• il futŽluˆ plusieurspositionsauniveaunationalet international.Stefanoaaussipoursuiviunema”trise
en mŽdecine vŽtŽrinaire et est en cours de finalisation de son Doctorat en SantŽ Animale, tout en
apprŽciant lapratique limitŽede lamŽdecineet chirurgievŽtŽrinaire.


